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PROTOKÓŁ NR VII/14 

z zebrania z mieszkańcami Sołectwa Kujawska 

18 marca 2014 r. 

 

T. Głowski – Przewodniczący Rady Sołeckiej – powitał władze miasta oraz zebranych 

mieszkańców.  

W I terminie zebrania kworum brak. Kolejny termin zebrania zaplanowano o godz. 17.15. 

W zebraniu uczestniczy 22 mieszkańców. 

Lista obecności stanowi zał. nr 1 

Ogłoszenie o zebraniu stanowi zał. nr 2 

 

p. B. Frontczak – przedstawiła sprawozdanie z działalności  Rady Sołeckiej za 2013 rok – 

zał. nr 3  

 

Ad. 1. 

T. Substyk – Burmistrz Miasta i Gminy: 

- wpłynęła I transza pieniędzy w wysokości 8,5 mln zł, w ramach projektu BiT City na 

budowę tunelu. Gmina spłaciła 6 mln zł raty kredytu. Do spłaty została kolejna rata. Czekamy 

na kolejne transze, 

- dochody Gminy w 2014 r. kształtować się będą w wysokości 89.577,279 zł, natomiast 

wydatki w wysokości – 78.574,287 zł, 

- w związku ze zmianą ustawy o finansach publicznych, inwestycje mogą być realizowane  

w takiej wysokości, w jakiej Gmina osiągnie dochód ze sprzedaży majątku oraz dotacji z UE, 

- w grudniu 2013 r. Rada Miejska przyjęła „Strategię Rozwoju Solca Kujawskiego na lata 

2014 – 2020 (+). Większość zadań ujętych w tym dokumencie ma na celu polepszenie życia 

mieszkańców. 

Inwestycje w 2014 roku: 

- realizacja II etapu projektu w ramach Szybkiej Kolei Metropolitarnej - BiT City – budowa 

Punktu Obsługi Podróżnych, zadaszenie peronów, poszerzenie peronu 2 (tzw. peron 

wyspowy), bilet metropolitarny, 

- PKP przeprowadziło rewitalizację torów kolejowych na odcinku Bydgoszcz – Toruń, po 

których kursować będą szyno busy (6 składów będzie kursować na tym odcinku trasy), termin 

ich uruchomienia – 2014 r. 
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- budowa sieci szerokopasmowej na terenie miasta – włączenie w sieć wszystkich instytucji 

publicznych oraz wykorzystanie sieci do monitoringu miasta, położona zostanie w budynku 

urzędu sieć LAN (e-Urząd),  

- oddano do użytku 2 budynki socjalne przy ul. Toruńskiej, 

- trwa rekultywacja terenów po byłej Nasycalni, 

- trwa modernizacja Soleckiego Centrum Kultury – zwróciliśmy się z pismem do Marszałka 

Woj. Kuj. - Pom. o dofinansowanie zakupu siedzisk do sali widowiskowej, w ramach 

rekompensaty za spłacane przez Gminę odsetki, w związku z zaciągniętym kredytem na 

budowę tunelu. Czekamy na odpowiedź. 

-  Gmina przygotowuje się do tzw. Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych w nowym 

okresie finansowania 2014 – 2020. W ramach ZIT Pani B. Białkowska – Z-ca Burmistrza 

przygotowała szereg projektów, które chcemy realizować zgodnie z przyjętą Strategią 

Rozwoju Miasta i Gminy Solec Kujawski na lata 2014 – 2020 (+). Jednym z ważniejszych 

projektów jest budowa portu multimodalnego i przeprawy promowej na Wiśle. W tej sprawie 

Pani Burmistrz rozmawiała z marszałkiem województwa i zwróciła uwagę na oddalający się 

coraz bardziej termin realizacji przeprawy promowej. Odwołano już drugi przetarg na 

dokumentację z powodu nieznacznego przekroczenia ceny. - staramy się pozyskać jak 

najwięcej środków finansowych z UE, biorąc udział w projektach na poziomie regionalnym, 

- Gmina złożyła wniosek w ramach programu rozbudowy dróg lokalnych na budowę ul. 

Sosnowej, Lipowej i łącznika. Jesteśmy na liście rezerwowej do otrzymania dofinansowania. 

Czekamy na informacje. Pojawiła się jeszcze jedna szansa na pozyskanie pożyczki  

z WFOŚiGW na budowę kanalizacji sanitarnej oraz sieci wodociągowej. Wnioski można 

składać do 30 maja br.  

 

P. Brzeziński – prośba o wybudowanie w ul. Młyńskiej sieci wodociągowej. Coraz więcej 

osób buduje się przy tej ulicy, a sieci nie ma nawet w projekcie. Obecnie woda pobierana jest  

z głębokości 5 m i nie wiadomo kiedy jej zabraknie. Nie wiadomo też czy jakościowo nadaje 

się ona do spożycia. A mieszkańców nie stać, aby wykonać prywatne badania jej jakości.   

Dla mieszkańców ul. Młyńskiej budowa sieci wodociągowej jest sprawą priorytetową.  

 

p. Urbaniak – mieszkańcy ul. Kopernika od 30 lat czekają na założenie sieci wodociągowej. 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – wyjaśniła, że w pierwszej kolejności należy położyć sieć 

wod. – kan. i wykonać nawierzchnię w ul. Sosnowej, Lipowej wraz z łącznikiem, na które 

Gmina posiada stosowny projekt. W następnej kolejności w ramach posiadanych środków 

finansowych wykonać pozostałe ulice. 
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J. Gapski – Prezes ZGK Sp. zo.o – w pierwszej kolejności należy położyć sieć 

wodociągową, deszczową i sanitarną w ul. Lipowej wraz z łącznikiem do ul. Tartacznej, po to 

aby w przyszłości podłączyć do niej inne ulice. Na wszystko potrzeba czasu, a zakład ma też 

ograniczone środki finansowe.   

 

T. Substyk – Burmistrz MiG -  dodała, że Gmina planuje na sesji RM w miesiącu maju br. 

przestawić radnym projekt uchwały w sprawie tzw. inicjatyw społecznych. Jeśli RM przyjmie 

uchwałę umożliwiającą np. partycypowania w kosztach budowy danej inwestycji przez 

mieszkańców zainteresowanych to spotkamy się z mieszkańcami i uzgodnimy dalsze 

działania.  

 

p. Ciesiółka – Dlaczego wydawane są pozwolenia na budowę w miejscach gdzie nie ma ani 

sieci wodociągowej ani sanitarnej ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – zgodnie z prawem osoba, która planuje budowę domu  

w znacznej odległości od istniejącej sieci wodociągowej czy kanalizacyjnej, do której nie ma 

możliwości podłączenia, powinna sama wybudować przydomową oczyszczalnię.  

 

Ustalono, że mieszkańcy m.in. ul. Młyńskiej, ul. Kopernika w czerwcu br. jeszcze raz 

spotkają się z Panią Burmistrz w celu ustalenia dalszych działań związanych z podłączeniem 

do sieci wodociągowej w ramach inicjatyw społecznych.  

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w pierwszej kolejności Rada Miejska musi przyjąć uchwałę 

w tej sprawie. Następnie trzeba będzie zastanowić się skąd pozyskać środki w budżecie na ten 

cel, a następnie podjąć decyzje o partycypowaniu w kosztach budowy przez mieszkańców  

w ramach inicjatywy społecznej. 

 

M. Szewczyk – Kiedy mieszkańcy ul. Kujawskiej zostaną przyłączeniu do sieci 

wodociągowej ? 

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. – w przypadku ul. Kujawskiej, musi zostać opracowany 

projekt  na wykonanie sieci wodociągowej. Na pewnym jej odcinku, do Parku 

Przemysłowego ta sieć istnieje. 

 

P. Brzeziński – na jaki okres czasu i w jakiej wysokości Gmina zaciągnęła kredyt ? 
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T. Substyk – Burmistrz MiG – Gmina zaciągnęła kredyt w wysokości 12 mln zł na budowę 

tunelu, z czego dzięki otrzymanej I transzy środków unijnych udało się spłacić I ratę  

w wysokości 6 mln zł, została do spłaty jeszcze jedna rata.    

 

Gospodarka odpadami:   

 

C. Ball – Dyrektor WUM – przypomniał, że Gmina zgodnie z nowelizacją ustawy, 

wprowadziła nowe zasady gospodarowania odpadami. Dodatkowo od 1 marca 2014 r. 

wprowadzono dodatkowy – pomarańczowy worek i pojemnik odpowiednio oznakowany do 

segregacji butelek PET. Dodał również, że Rada Miejska obniżyła stawki za wywóz odpadów 

z 9,50 zł do 9,00 zł. Po roku obowiązywania nowego systemu gospodarowania odpadami, 

Gmina dokona analizy wydatków i przychodów z tytułu opłat za wywóz odpadów. Aktualnie 

trwa kampania promocyjna, rozdawane są ulotki dot. gospodarowania odpadami 

komunalnymi na terenie naszej Gminy, mająca na celu uświadomienie mieszkańcom jak 

ważne jest segregowanie odpadów.  

Dodał, że wszelkie kłopotliwe odpady typu opony, oleje silnikowe, smarowe, opakowania po 

farbach można oddawać w Punkcie Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych (PSZOK) 

przy ul. Targowej 3. 

 

B. Woźniacka – Czy Gmina monitoruje w jakikolwiek sposób to jak mieszkańcy segregują 

lub też nie segregują odpady oraz to, kto jaką deklarację złożył ? 

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – obecnie deklaracje na wywóz odpadów złożyło 

99% mieszkańców. Do pozostałych, którzy nie złożyli docieramy, wzywamy do ich złożenia. 

Większa ilość deklaracji nie została złożona przez podmioty gospodarcze.  

 

p. Ciesiółka – Czy Gmina współpracuje ze strażą leśną w sprawie dzikich wysypisk ? Może 

zainstalowanie kamer powstrzyma przed dalszym wyrzucaniem odpadów do lasu.    

 

J. Gapski – Prezes ZGK Sp. z o.o. – segregacji należy się nauczyć. W domach 

jednorodzinnych segregacja jest prowadzona w sposób właściwy. Czego nie można 

powiedzieć o domach wielorodzinnych. W tym przypadku często w pojemnikach do 

segregacji, znajdują się odpady zmieszane. Trzeba uświadamiać mieszkańców jak ważne jest 

segregowanie odpadów. W tym celu przygotowano ulotki informacyjne, które powinny 

dotrzeć do każdej rodziny.   
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Mieszkaniec – należy kontrolować tych, którzy palą plastikowe butelki w piecach 

domowych. Karać grzywną, to może wówczas nauczą się segregować.  

 

B. Białkowska – Z-ca Burmistrza MiG – Gmina nie ma prawa kontrolować prywatnych 

posesji. Możemy tylko pouczać właścicieli o szkodliwości spalania tego typu odpadów w 

domowych piecach lub zgłosić na policję. W przypadku terenu gdzie prowadzona jest 

działalność gospodarcza możemy zgłosić do Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego.  

 

T. Głowski – można też złożyć doniesienie do organów ścigania na sąsiada jeśli mamy 

podejrzenie, że pali plastikami. Ale kto się na to odważy ?  

 

Mieszkaniec – to może należy w domach wielorodzinnych podnieść opłatę do 19 zł, to wtedy 

sąsiad zacznie pilnować sąsiada, aby segregował odpady.  

 

J. Gapski – Prezes ZGK – nie chcemy od razu podnosić opłat. Chcemy dać czas, aby 

mieszkańcy nauczyli się segregacji, mają temu służyć i ulotki informacyjne i bezpośrednie 

rozmowy z mieszkańcami.  

 

B. Woźniacka – ważne jest także, aby dotrzeć do szkół. Edukacje należy rozpocząć od dzieci.  

 

J. Gapski – Prezes ZGK – to trafna uwaga, poprzez dzieci będziemy docierać do rodziców. 

Od 1 kwietnia br. odpady typu PET będą segregowane w oddzielnych pojemnikach  

i workach.  

 

p. Szczęsna - Dlaczego zostało zlikwidowane przejście przez tory kolejowe od ul. 

Kopernika? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – wyjaśniła, że zamknięcie przejazdów kolejowych oraz 

rewitalizacja torowiska leży w gestii PKP. Gmina o tym nie decyduje. 

W ramach projektu BiT City, małe przejazdy i przejścia kolejowe będą sukcesywnie 

likwidowane, a wszystko to dla poprawy bezpieczeństwa mieszkańców.   

 

T. Głowski – nawet Nadleśnictwo monitowało do PKP o pozostawienie czynnego przejazdu 

kolejowego dla samochodów wożących drewno. Nie wyrazili zgody.     
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p. Ciesiółka – Czy w okresie letnim Gmina przewiduje postawienie większej ilości koszy 

ulicznych ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – kosze uliczne zostały zakupione i rozstawione w miejscach 

największego ruchu pieszych i obecnie w wystarczającym stopniu zapewniają odbiór śmieci.  

 

T. Głowski – podziękował mieszkańcom Soł. Kujawska, którzy w styczniu br. wspólnymi 

siłami podjęli działania związane ze sprzątnięciem tzw. dzikich wysypisk z pobliskiego lasu. 

Akcja na pewno zostanie powtórzona. 

Zwrócił się do policji o częstsze patrole w rejonie Sołectwa Kujawska.   

 

J. Gapski – prośba do mieszkańców dotycząca zbierania segregowanych odpadów  

o wystawianie pełnych worków,  a nie zapełnionych  np. tylko w połowie  lub jak to często 

bywa np. tylko 2 – 3 butelki PET. Wystawić przy następnym odbiorze, a pracownicy na 

pewno zapełniony worek zabiorą. 

 

p. Szuman – kiedy zostanie zmodernizowana świetlica „Jagódka” ? 

 

T. Substyk – Burmistrz MiG – w br. powinna zostać już opracowana dokumentacja na 

przebudowę świetlicy.  

 

 

Zebranie zakończono o godz. 19.00.    

                                                             Przewodniczący Rady Sołeckiej 

                                                           Tomasz Głowski 

 

 

 

Protokołowała: 

Katarzyna Ciudzińska 
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